City University of Hong Kong
Research Project on SARS, Civil Society and the Media
Personal Information
Name: __________________




Sex: _____________

HKID No: _______________




Age: _______________

Education level: __________


Occupation: ________________

Address: _______________________________________________________


 _______________________________________________________

Mobile: ________________
Day time phone: ______________



Email Address: _____________________
Please answer the following questions:

1. Were you living in Hong Kong from March to July 2003? ______
2. Please tell us your availability in the following times, by ranking from the most available to the least (“1” being most available, and “5” being least available):

a) Monday night

_____

b) Tuesday night

_____

c) Wednesday night 
_____

d) Thursday night

_____

e) Friday night

_____
ALL INFOMRATION WILL BE KEPT CONFIDENTIAL AND WILL BE DESTROYED AFTER THE COMPLETION OF THE PROJECT.

-- Thank you very much --
香港城市大學
研究項目: SARS, 公民意識, 社會與傳媒
個人資料

姓名: __________________




性別: _______________
身份證號碼: _______________




年齡: _______________

教育程度: __________
_____




職業: _______________

聯絡地址: _______________________________________________________



 _______________________________________________________

手提電話: ________________


日間聯絡電話: ________________


電郵地址: _____________________

請回答以下問題:

1. 你是否於二零零三年三至七月期間在港居住? _______
2. 請從以下的五個時段排序(“1” 為參與研討會的最適合時間，“5”為最不適合):


a) 星期一晚間
_____

b) 星期二晚間
_____

c) 星期三晚間
_____

d) 星期四晚間
_____

e) 星期五晚間
_____
所有資料將會保密，並在完成研究後銷毀！
-- 謝謝 --
General background

In Hong Kong, the spring of 2003 was a season of sudden and uncomfortable shifts in the city’s public culture. The city and its citizens struggled through the SARS outbreak to confront a number of important issues in our society.

Objectives of this project

To explore people’s observations and critical reflections about SARS and its social impact during the height of the outbreak and one year later. Especially, the views of health care workers, senior citizens, middle-class citizens, youth, and journalists are crucial to our project. Three important areas of their observations and reflections will be measured:

1. the sense of community and civic responsibility among ordinary citizens, regarding their level of awareness of general public health issues, personal and public-area hygiene, and community spirit of cooperation, vigilance, courage, and mutual support; 

2. governance and political accountability, regarding the government’s level of alertness toward imminent crisis, its leadership in handling the crisis when it arrived, its investigative effort and revival strategies afterwards;

3. the critical role that the mass media played, regarding the media as dispenser of crucial and timely information, as catalyst for pushing for administrative and leadership reform, and as a source for re-imagining our urban life and culture for the future. 

背景資料
二零零三年春天，香港社區文化經歷了一個意想不到和不安的轉變。香港社會和市民在非典型肺炎爆發期間，並肩努力去面對社會上一連串的問題，例如：公民意識、公民教育、政府問責、傳媒角色和人與人之間的關係。
研究目的
探究在非典型肺炎爆發的高危期和一年後，市民對非典型肺炎的見解、批判性的意見和其社區影響。尤其是醫護人員、年長市民、中產階級、青年以及記者的意見，對我們的研究相當重要。以下是我們研究的三個主要範圍：
1. 一般市民對社區和公民責任的意識。關於他們對一般的公共衛生問題、個人及公眾環境清潔、社區合作精神、警惕性、勇氣、和互相支持意識的程度。
2. 管治和政治上的可靠程度。關於政府對特發危機的警覺程度，以及其處理危機的領導才能，SARS之後的調查報告和其後振興的策略。
3. 大眾傳媒角色。關於傳媒對決定性和及時性資訊發放，作為推動行政和領導改革的催化作用，和對我們將來的都市生活和文化重新定位的來源。
